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ZJAZD DELEGATÓW 
KRAJOWEJ SEKCJI NAUKI
W dniach 20 i 21 marca br. 

odbył się we Wrocławiu Zjazd De
legatów Krajowej Sekcji Nauki. 
Zjazd został zwołany zgodnie 
z regulaminem po roku działal
ności Sekcji. Przewodniczący 
Sekcji, Janusz Sobieszczański 
zfoźyf sprawozdanie z dotychcza
sowej działalności. Przedstawi! 
prace, które wiązały się z oceną 
projektów ustaw oraz realizacji 
zobowiązań Wiadz Państwa wo
bec pracowników sfery nauki. Na 
szczególne podkreślenie zasłu
gują działania związane z budże
tami MEN-u w 1992 i 1993 roku 
oraz oceną stanu nauki w kraju. 
Szczegóły działań były opisy
wane na bieżąco w poprzednich 
numerach ’ Informatora'.

Dokonano zmian organizacyj
nych. W związku z rezygnacją 
członków Prezydium, J.Biernata, 
E. Chmielewskiej i A. Morawiec- 
kiego, przeprowadzono wybory 
uzupełniające do KSN, wybrano 
J. Siedleckiego (AGH) i L. Żbi
kowską (WSP Rzeszów). Prze
wodniczącą Komisji Zagranicznej 
została H. Witkowska (Pol. Kra
kowska), która zrezygnowała 
z pracy w Komisji Rewizyjnej, a
S. Tarczyńskiego (Pol. Łódzka) 
wybrano do Prezydium KSN.

Komisję Krajową reprezento
wała E. Tomaszewska. Obecny 
był Przewodniczący Sejmowej 
Komisji ENiPT A.Smirnow oraz 
poseł *S' z Wrocławia - J. Mu
szyński.

Podczas Zjazdu wypowiadali 
się zaproszeni goście: minister Z. 
Flisowski, wiceminister J.K. Frąc
kowiak z KBN-u, doradca wice

premiera .Łączkowskiego oraz 
prof. Wiktor (Pol. Warszawska) ja
ko delegat Rady Głównej. Zwra
cano się do nich z licznymi pro
blemami. Na większość nie uzys
kano jednak zadowalających od
powiedzi. Typową odpowiedzią 
byl brak dostatecznych środków. 
Zdaniem ministra Z. Flisowskiego 
istnieje zbyt dużo specjalności, 
starzeje się kadra dydaktyczna 
i wytwarza się luka pokoleniowa. 
Równocześnie w kraju jest niski 
wskaźnik scholaryzacji. Do czerw
ca zostanie opracowany nowy 
algorytm rozdziału środków na 
uczelnie w 1994 roku. Rotacja 
adiunktów odbywa się zgodnie ze 
statutami poszczególnych uczel
ni. Większość uczelni w ubiegłym 
roku wykazała zyski. Wiceminister 
J.K. Frąckowiak potwierdzi! 
zmniejszenie środków na uczelnie 
o ok. 20 %, zapowiedział rozwój 
tematów zamawianych, racjona
lizację podatków osób zarabia
jących za granicą, czynne i bier
ne prawo wyborcze dla osób po 
doktoracie, wnikliwą ocenę pro
jektów badawczych i przestrze
ganie umów cywilnoprawnych, 
postęp w prywatyzacji jednostek 
naukowych, przeznaczenie pew
nych kwot na promocję nauki. 
Preferowane będą projekty celo
we, będą mogty być przez KBN 
dofinansowane konferencje zwią
zane z tematami grantów. 
Przedstawiciel wicepremiera Łą
czkowskiego stwierdził brak op
racowania przez środowisko stra
tegicznych programów rozwoju

(dokończenie na następnej stronie)

W YBO RY W ŁADZ 
NASZEJ UCZELNI

21 maja odbyto się Zebranie 
Wyborcze Uczelnianego Kole
gium Elektorów, którego zada
niem było wyłonienie nowych 
Wiadz Rektorskich oraz kandy
datów na elektorów do Rady 
Gtównej Szkolnictwa Wyższego.

Na stanowisko Rektora wy
brano (122 głosami 'za', przy 140 
ważnie oddanych głosach):

- profesora dr hab. inź.
Wilibalda WINKLERA.

Prorektorami zostali:

- d/s Nauki
prof. dr inź. Wł. Sikora

- d/s Organizacji i Rozwoju 
prof. dr hab. inż A. Klimpel

d/s Dydaktyki 
dr hab. inź. prof. Pol. Si.

B. Pochopień

Z grupy profesorów i dr ha
bilitowanych kandydatami na e- 
lektorów do Rady Gtównej Szkol
nictwa Wyższego zostali wybrani:

- prof. T. Glinka,
- prof. E. Czogała,
- prof. J. Bandrowski.
Z powodu braku kworum pod 

koniec zebrania, nie udato się wy
łonić czwartego kandydata.

Z grupy pozostałych nauczy
cieli akademickich kandydatami 
na elektorów do Rady Głównej 
Szkolnictwa Wyższego zostali wy
brani:

- dr R. Kliszczewicz,
- dr J. Augustyn,
- dr M. Grochowska,
- dr Wł. Ciąźyński,
- dr J. Szymczyk,
- dr A. Błach,
- dr J. Witeczek.



UCHWAŁA
Zjazdu Delegatów 
Krajowej Sekcji Nauki 
NSZZ "Solidarność"

Spór zbiorowy, wszczęty przez 
NSZZ "Solidarność" w sprawie pos
tulatów pracowników nauki i oświa
ty, ochrony zdrowia i kultury jest 
wyrazem sprzeciwu wobec polityki, 
która nie spełniła oczekiwań znacz
nej części społeczeństwa. Koniecz
na reforma tych dziaiań, odwlekana 
juź stanowczo zbyt diugo, nie może 
przebiegać drogą upadłości ins
tytucji nauki, oświaty i kultury, czy 
placówek służby zdrowia. Dopóki 
nie będzie wdrożony skuteczny 
system finansowania tych dziedzin 
z innych źródeł, państwo musi 
przeznaczyć na nie niezbędne 
środki.

Postulaty, które stawia nasz Zwią
zek wyrażają nie tylko interes sa
mych pracowników - siuźą one tym 
wszystkim, którzy korzystają z opie
ki lekarskiej, ze szkól i uczelni, 
z działalności instytucji nauki i kul
tury. Społeczeństwo zdaje sobie 
z tego sprawę coraz lepiej. Byio to 
wyraźnie widoczne podczas akcji 
protestacyjnej w dniu 12 marca 
1993 r. Muszą to dostrzec i władze, 
jeśli chcą uszanować wolę społe
czeństwa.

Krajowa Sekcja Nauki NSZZ 
'Solidarność" domaga się peinej 
realizacji postulatów przedstawio
nych władzom państwowym w dniu 
12 marca 1993 r. przez Ogól
nopolski Komitet Protestacyjny rep
rezentujący członków Związku - 
pracowników nauki, oświaty, och
rony zdrowia i instytucji kultury:
1. Realne wydatki na zdrowie, edu

kację, naukę i kulturę nie mogą 
być niższe niż w ubiegłym roku.

2. Należy odstąpić od wymuszonej, 
mechanicznej redukcji zatrudnie
nia w sferze budżetowej, bez 
przeprowadzenia uzgodnionych 
zmian systemowych.

3. Waloryzacja wynagrodzeń pra
cowników sfery budżeto
wej powinna uwzględniać co naj
mniej poziom inflacji w 1993 r.

4. Konieczne jest wprowadzenie 
systemu ubezpieczeń zdrowot
nych z uwzględnieniem zaiożeń 
przedstawionych przez parla- 
mentarno-związkowy zespół u- 
bezpieczeń zdrowotnych NSZZ 
"Solidarność".
Rząd, prowadzący politykę 

degradującą naukę, oświatę, och
ronę zdrowia i kulturę, powinien 
ponieść za to odpowiedzialność. 
Zwracamy się do wiadz Związku 
o podjęcie dziaiań w celu sformu

łowania wniosku o votum nieuf
ności dla Rządu, przez Klub Par
lamentarny NSZZ "Solidarność".

Zjazd Delegatów Krajowej 
Sekcji Nauki NSZZ "Solidarność" 
zobowiązuje Prezydium Sekcji 
oraz Ogólnopolski Komitet Pro
testacyjny do prowadzenia dal
szych akcji protestacyjnych. Na
leży zaostrzać formy protestu, aż 
do zmuszenia wiadz państwo
wych do realizacji naszych postu
latów. Uważamy za konieczną 
ścisfą współpracę z Zarządami 
Regionów w celu zorganizowania 
akcji strajkowej wszystkich śro
dowisk pracowniczych.

ZJAZD DELEGATÓW 
KRAJOWEJ SEKCJI NAUKI

(dokończenie)

przemysiu. Poseł A. Smirnow 
oświadczył, źe Związkom Zawo
dowym zarzuca się paraliż szkol
nictwa wyższego obecną ustawą.

Próby administracyjnego wy
muszania mobilności kadry nie 
mogą być przyjęte, potrzebne są 
działania systemowe. Powinny 
być różne (nie jedno centralne) 
źródła finansowania nauki. Kilka 
osób nie powinno dzielić cen
tralnie potężnych środków. Nega
tywnie oceniono Program Pow
szechnej Prywatyzacji.

Zjazd podjąf uchwalę przyto
czoną obok.

Anna Blach 
Wojciech PiUich

Po uchwaleniu uzupełnio
nego tekstu złożyłam votum 
separatum do części uchwały 
dotyczącej yotum nieufności 
dla Rządu. Równocześnie vo
tum separatum złożyli delega
ci Komisji Zakładowych Poli
techniki Krakowskiej i Uniwer
sytetu Warszawskiego.

Delegat na Z jazd KSN

Anna Blach

REFERENDUM
w sprawie podjęcia strajku w Politechnice Śląskiej

Na spotkaniu Zespołu d/s Ptac Krajowej Sekcji Nauki i  Komitetu A kcji 
Protestacyjnej (Warszawa 19IV 1993 r.) zdecydowano o konieczności prze
prowadzenia wśród wszystkich pracowników wyższych uczelni referendum  
w sprawie strajku, wysuwając następujące postulaty:

1. Realne nakłady w roku 1993 na Naukę, Oświatę, Służbę Zdrowia 
i Kulturę nie mogą być niższe niż w roku 1992.

2. Realizacja werdyktu Trybunału Konstytucyjnego w sprawie waloryzacji 
wynagrodzeń za rok 1991 i włączenie do podstawy emerytury kwot 
należnych z tytułu tych postanowień.

3. Waloryzacja płac od 1 kwietnia - średnio o 600 tys. zł.

Wyniki przeprowadzonego na naszej Uczelni referendum przedstawiają 
się następująco:
- liczba pełnoetatowych pracowników: 3250 osób,
- wzięło udział w referendum: 1388 osób (42,7% pracowników),
- za strajkiem głosowało: 1151 osób (82,8% glosujących),
- przeciw strajkowi glosowało: 273 osoby.

Warunkiem ważności referendum jest udział w nim ponad 50% pracowni
ków.

Uchwała nr 47 Komisji Zakładowej:
Wynik referendum stanowi, źe społeczność Politechniki Śląskiej nie wyra

ziła woli przystąpienia do strajku. Oflagowanie budynków Uczelni i gablot 
związkowych jest wyrazem poparcia dla podjętych przez Krajową Sekcję 
Nauki oraz Krajową Sekcję Oświaty (w ramach trwającego sporu zbiorowego 
Związku z Rządem) dziaiań protestacyjnych.

OŚWIADCZENIE
W projekcie uchwały przy

gotowanym przez Prezydium 
Krajowej Sekcji Nauki nie było 
sformułowań sygnalizujących 
złożenie votum nieufności dla 
Rządu. Sformułowania te zos
tały dołączone na wniosek 
delegatów Zjazdu.



Wyniki REFERENDUM przeprowadzonego w sprawie podjęcia 
strajku w Politechnice Śląskiej są następujące:
- liczba pełnoetatowych pracowników: 3250 osób
- wzięło udział w referendum: 1388 os. (42,7 '/ pracowników)
- za strajkiem głosowało: 1151 os. (82,97. głosujących)
- przeciw strajkowi głosowało: 273 os.

Warunkiem ważności referendum jest udział w nim ponad 50% 
pracown i k ów.

Uchwała nr 47:

Wynik referendum stanowi, że s p o ł e c z n o ś ć  Politechniki Śląs
kiej nie wyraziła woli przystąpienia do strajku. Oflagowanie 
budynków Uczelni i gablot związkowych jest wyrazem poparcia 
dla podjętych przez Krajową Sekcję Nauki oraz Krajową Sekcję 
Oświaty (w ramach trwających sporów zbiorowych Związku z Rzą
dem) działah protestacyjnych.

Uchwala nr 48:

Wobec zapowiedzianej realizacji podwyżek płac pracowników 
Uczelni, KZ przyjmuje następujące stanowisko:
- zapowiedziana podwyżka traktowana jest jako zaliczka kwoty 

oczekiwanej,
- podwyżka stanowi jedynie, wynikającą z inflacji, częściowa 

rekompensatę spadku realnych zarobków od 1.06.92r.
KZ upoważnia swoje Prezydium do ustalenia szczegółowych za
sad zrealizowania tej podwyżki w poszczególnych grupach pra
cowniczych.



Podwyżka wynagrodzeń w grupie robotników wynagradzanych godzinowo
Kategoria /.aszereg. puiap stary puiap nowy różnic«*! wskaźnik pi /.yrosl po Zi\okr*«|̂ l. (lep. 11KIN

Kategoria I 6.800 8.000 1.200 0,55 660 700 7.500
Kategoria II 7.300 8.600 1.300 0,55 715 700 8.000

Kategoria ID 7.800 9.200 1.400 0,55 770 000 8.600

Kategoria IV 8.300 9.800 1.500 0,55 825 000 9.100

Kategoria V 8.900 10.500 1.600 0,55 880 900 9.800

Kategoria VI 9.500 11.200 1.700 0,55 935 900 10.400
Kategoria VII 10.100 11.900 1.800 0,55 990 1000 11.100

Kategoria VIII 10.700 12.600 1.900 0,55 1.045 1.000 1 1.700

Kategoria IX 1 1.300 13.400 2.100 0,55 1.155 1.200 12.500
Kategoria X 1 1.900 14.200 2.300 0,55 1.265 1.300 13.200
Kategoria XI 12.600 15.200 2.600 0,55 1.430 1.400 14.000

Kategoria X a 1 1.900 14.200 2.300 0,65 1.495 1.500 13.400

Kategoria XI a 12.600 15.200 2.600 0,65 1 .690 1.700 14.300

Podwyżki stawek pracowników nie będących nauczycielami akademickimi
Kategoria zaszereg. pułap stary pułap now v różnica wska/.nik przyrost po zaokrsigl. dop. tnax.
Kategoria I 1.000 1.300 300 0,65 195 200 1.200
Kategoria 11 1.100 1.350 250 0,65 163 150 1.250
Kategoria III 1.200 1.450 250 0,65 163 150 1.350
Kategoria IV 1.300 1.550 250 0,65 163 150 1.450
Kategoria V 1.400 1.650 250 0,65 163 150 1.550
Kategoria VI 1.500 1.800 300 0,65 195 200 1.700
Kategoria VII 1.600 1.950 350 0,65 228 250 1.850
Kategoria VIII 1.700 2.100 400 0,65 260 250 1.950
Kategoria IX 1.800 2.250 450 0,65 293 300 2.100
Kategoria X 2.000 2.400 400 0,65 260 300 2.300
Kategoria XI 2.150 2.600 450 0,65 293 300 2.450
Kategoria XII 2.300 2.800 50() 0,65 325 300 2.600
Kategoria XII! 2.450 3.000 550 0,65 358 350 2.800
Kategoria XIV 2.600 3.200 600 0,65 390 400 3.000
Kategoria XV 2.750 3.400 650 0,65 423 400 3.150
Kategoria XVI 2.900 3.600 700 0,65 455 450 3.350
Kategoria XVII 3.200 3.900 700 0,65 455 450 3.650
Kategoria XVIII 3.500 4.300 800 0,65 520 500 4.000
Kategoria XIX 4.2f >0 5.000 800 0,65 520 550 4.750

Podwyżka wynagrodzeń nauczycieli akademickich
Stanowisko pułap stary puiap nowy różnica wskaźnik przyrost po zaokń}gl. dop. max.

Prof. zwyczajny 5.300 7.000 1.700 0,65 1.105 1.100 6.400
Prof. nad/., lub kontr. 4.400 5.400 1.000 0,65 650 650 5.050
Doc., adiunkt dr bab. 3.700 4.500 800 0,65 520 500 4.200
Adiunkt 3.200 3.900 700 0,65 455 450 3.650
Asystent 2.700 3.300 600 0,65 390 400 3.100
St. wykł. (dr) 3.200 3.900 700 0,65 455 450 3.650
St. wykł. (bez dr) 2.800 3.400 600 0,65 390 400 3.200
Wykładowca 2.600 3.200 600 0,65 .390 400 3.000
Lektor, instrukt. 2.600 3.200 600 0,65 390 400 3.000
St. kustosz dypi. 3.700 4.500 800 0,65 520 500 4.200



BOLESNA SPRAWA
Marta Rutkowska
adiunkt w Katedrze 
Technologii Chemicznej
Węgla i Ropy Naftowej Komisja Zakładowa
Wydziału Chemicznego NSZZ "Solidarność"

Politechniki Śląskiej 
w Gliwicach

Proszę uprzejmie o skreślenie mnie z listy czionków 
NSZZ "Solidarność" z dniem dzisiejszym tj. 11 maja br., 
gdyż mój dalszy pobyt w Związku nie jest możliwy.

Już od dtuższego czasu trudno mi byto identyfikować 
się z polityką Związku, a niektóre incydenty jak np. wy
powiedzi Walnego Zjazdu Delegatów pod adresem Gło
wy Państwa, od których Komisja Zakładowa - na szczęś
cie - odcięta się powodowały, źe już wtedy byłam bliska 
obecnej decyzji. Strajk nauczycieli - członków NSZZ "So
lidarność" w okresie matur jest skandalem, który zmu
szona jestem oprotestować wystąpieniem ze Związku.

Są w tej sprawie elementy o wadze znacznie wykra
czającej poza sprawy tego środowiska:

- deprecjonowanie pojęcia siużby, do czego przyłą
czają się zarówno nauczyciele jak i Służba Zdrowia,

- deprecjonowanie zawodu nauczycielskiego, którego 
autorytet jest już i tak aż nadto nadszarpnięty,

- walne przyczynianie się do wychowania pokolenia, 
którego jedyną troską będzie własny portfel.
Moja decyzja nie była łatwa. Ze Związkiem byłam 

bardzo silnie związana. Dat mi rok tzw. "pełni życia" i naj
większej aktywności społecznej w moim życiorysie. Daf 
mi 8 lat przymusowego rozstania z Uczelnią, 4 lata renty 
inwalidzkiej po pracy przekraczającej moje możliwości 
zdrowotne, nad czym ani nie ubolewam, ani nie żaiuję. 
Ubolewam natomiast głęboko nad obecnym wypacza
niem wszelkich idei jakie byty treścią "Solidarności".

Bytabym wdzięczna Komisji Zakładowej za opubliko
wanie mojego oświadczenia.

Gliwice, dnia 11 maja 1993 r.

NIEZALEŻNY SAMORZĄDNY ZWIĄZEK ZAWOOOWY 
KOMISJA ZAKŁADOWA
POLITECHNIKA ŚLĄSKA Gliwice 14. V. 1993 r.

Szanowna Pani 
Marta RUTKOWSKA 
Wydziat Chemiczny

Z wielką uwagą Prezydium Komisji Zakładowej zapo
znało się z prośbą Koleżanki o skreślenie z dniem 
11 maja br. z listy członków NSZZ "Solidarność".

W imieniu kolegów wyrażam żal wobec tej decyzji. 
Jesteśmy przekonani, źe odejście Koleżanki, jak inne 
podobne przypadki członków - twórców naszego Związ
ku z lat 1980/81, są nie tylko bolesne, ale stają się rów
nież powodem jego oddalania się od etosu z twórczych 
lat powstawania i sprzeciwu.

W żadnym wypadku nie podejmujemy polemiki nad 
słusznością stawianych Związkowi zarzutów. Jest tak, źe 
działania Związku są wypadkową dążeń i postaw wielu.

Chcemy natomiast przekazać, źe w każdej chwili 
Związek nasz chciałby uznać obecną decyzję Koleżanki 
jako czasowe tylko zawieszenie członkostwa.

Z wyrazami szacunku
Przewodniczący Komisji Zakładowej 

NSZZ ‘Solidarność’ Politechniki Śląskiej

WOKÓŁ SPRAW Y
"POŻYCZKI MIESZKANIOWE"

Trudna sytuacja finansowa Uczelni była powodem nie 
udzielania pożyczek z Zakładowego Funduszu Mieszka
niowego przez cafy poprzedni 1992 r. Spowodowało to 
nagromadzenie się dużej ilości nie rozpatrzonych do 
końca roku wniosków o pożyczki. Ilość ta lawinowo 
wzrosta na przestrzeni teao roku, by w dniu 18 maja 
osiągnąć łączną liczbę 950. W tej sytuacji wzrastało 
napięcie w oczekiwaniu na możliwość uzyskania pomo
cy finansowej - powstafy rozmaite przypuszczenia, sądy, 
opinie, a nawet pomówienia o zfą wolę osób i organiza
cji, które pracownicy naszej Uczelni chcą widzieć odpo 
wiedzialnymi za zaistniałą sytuację.

Chcąc przybliżyć wszystkim zainteresowanym obraz 
tej sprawy, Prezydium Komisji Zakładowej postanowiło 
przekazać możliwie pefną informację o toku załatwiania 
problemu (z naszego - oczywiście - punktu widzenia):

2.12.1992 - Zarządzenie Rektora Pol. Śląskiej w sprawie 
zmiany sktadu i kompetencji Komisji Mieszkanio
wej, w tym w pkt.2: Do zadań Komisji Mieszkanio
wej należy "...współdziałanie z Dziatem Socjalnym 
w zakresie świadczeń z Zakładowego Funduszu 
Mieszkaniowego."

9.12.1992 - Opracowany zostai projekt Regulaminu 
Gospodarowania Środkami ZFM.

6.01.1993-P o zasięgnięciu opinii Kół, Komisja Zakła
dowa przedstawiła swoje stanowisko i propozycje 
zmian Regulaminu.

2.02.1993-Zarządzenie Rektora Pol. Śląskiej, ogłasza
jące Regulamin Gospodarowania Środkami Zakła
dowego Funduszu Mieszkaniowego w Politechni
ce Śląskiej, który uwzględniał zgłoszone 6.01 93r. 
przez KZ uwagi i poprawki.

3.03.1993 - powołując się na par.2 pkt.3 w/w Regulami
nu: 'Podział środków z ZFM, określony w prelimi

narzu wydatków, wymaga uzgodnienia z zakłado
wymi organizacjami związkowymi nie później niż 
do 31 marca, na dany rok kalendarzowy. Bilans 
wydatków za rok ubiegły podaje się do wiado
mości organizacji związkowej razem z w/w prelimi
narzem.", Komisja Zakładowa NSZZ "Solidarność" 
zwróciła się do Dyrektora Administracyjnego Pol. 
Śląskiej z prośbą o przekazanie tych materiałów 
przed 17 marca, dniem ostatniego posiedzenia 
Komisji Zakładowej przed upływem wymaganego 
terminu uzgodnienia.

25.03.1993 - Komisja Zakładowa otrzymała od Kierow
nika Działu Socjalnego:
- propozycje procentowego rozdziału ZFM na rok 

1993,
- protokół z posiedzenia Rektorskiej Komisji 

Mieszkaniowej z dnia 12 marca, z propozycjami 
"Zasad przyznawania pożyczek z ZFM",

(dokończenie na ostatniej stronie)



- propozycje zmian do protokołu Komisji Mieszka
niowej opracowane przez Dział Socjalny z 22 
marca.

W zaistniałej sytuacji skierowaliśmy do Dyrektora Ad
ministracyjnego informację, źe uwagi do propozycji roz
działu Zakładowego Funduszu Mieszkaniowego oraz za
sad udzielania pożyczek Komisja Zakładowa prześle na
tychmiast po najbliższym posiedzeniu (7 kwietnia).

7.04.1993 -Po szerokiej dyskusji, Komisja Zakładowa 
przyjęta w formie uchwały następujące stanowis
ko:

1. W sprawie propozycji podziału Zakładowego Fun
duszu Mieszkaniowego na rok 1993:
- połączenie oddzielnych funduszy na remonty mie

szkań (4.050 min zt) i na remonty domków jedno
rodzinnych w jeden wspólny fundusz,

- podwyższenie kwot przeznaczonych na pomoc fi
nansową dla zmniejszenia obciążeń z tytułu czyn
szów za mieszkania z 0,5% do 1,5% ogólnej kwo
ty funduszu, kosztem ograniczenia ogólnej kwoty 
przeznaczonej na pożyczki,

- zwrócono uwagę na niedostarczenie Komisji Zak
ładowej bilansu wptywów na 1993 r. i stanu fundu
szu na koniec 1992 r.

2. W sprawie zasad przyznawania pożyczek z ZFM, 
Komisja Zakładowa wnioskowała aby:
- przy udzielaniu pożyczek na budowę lub zakup 

domków albo mieszkań, wymagać udokumento
wania wkładu własnego w wysokości co najmniej 
równej wnioskowanej podwyżce,

- podnieść kwotę pożyczki przeznaczonej na adap
tację pomieszczenia na cele mieszkalne do 25 
min zł.,

- zrównać kwoty udzielane jako pożyczki na remon
ty lub modernizacje (bezdokumentacyjne) miesz
kań i domków jednorodzinnych do takiej samej 
wysokości 15 min zł. (wobec braku realnych moż
liwości oceny, a tym bardziej kontroli planowanych 
we wniosku wydatków).

Powyższe uwagi przekazano 8 kwietnia.

7.05.1993 - Komisja Zakładowa otrzymała zatwierdzone 
przez Dyrektora Administracyjnego 'Zasady 
przyznawania pożyczek na cele mieszkaniowe 
z ZFM (z dnia 4.05). Nasza propozycja zrównania 
wysokości pożyczek na remonty mieszkań i dom
ków nie została przyjęta.

14.05.1993 - Oczekując na podjęcie przez Dziat Socjal
ny dziaiań prowadzących do przyznania poży
czek, Komisja Zakładowa skierowała na ręce Dy
rektora Administracyjnego (przekazane do wiado
mości ZNP w Uczelni) pismo, w którym:

- ponownie prosi o przedstawienie bilansu za rok 
1992 i skorygowanego preliminarza,

- zgodnie z par. 5 pkt. 1 Regulaminu Gospodaro
wania Środkami ZFM w Politechnice Śląskiej dele
gowała swoich przedstawicieli do udziału w ko
misji kwalifikacji pożyczek z Zakładowego Fundu
szu Mieszkaniowego,

- zwrócita uwagę, że wobec bardzo dużej liczby 
wniosków o udzielenie pożyczki, znacznie przek
raczającej możliwą w tym momencie do realizacji, 
w pierwszym rzędzie należy ustalić i przyjąć kryte
ria przyznawania tych świadczeń. W szczególnoś
ci zaproponowano, aby uwzględniać częstość 
otrzymywania pożyczek i datę uzyskania ostatniej.

18.05.1993 - Komisja z udziałem przedstawicieli Dziatu 
Socjalnego oraz ZNP i NSZZ 'Solidarność' posta
nowiła w pierwszej kolejności przyznać pożyczki 
wszystkim, którzy wnioski zioźyli w roku 1992, kie
dy to pożyczki nie byty w ogóle przyznawane. Po
zostałe wnioski będą rozpatrywane systematycz
nie, w miarę napływających środków, przy czym 
jako kryteria kwalifikujące dla ustalenia kolejności 
przyjęto:

a) współczynnik wykorzystania świadczeń

S 
N + 1

S - staż pracy,
N - ilość uzyskanych pożyczek,

b) data udzielenia ostatniej pożyczki (tryb spłaty - wg 
umowy, czy w ’trybie przyśpieszonym’),

c) z uwagi na ograniczoną ilość środków, Komisja 
postanowiła przyznawać tylko pożyczkę na jeden 
cel (kwotowo większą).

Żywimy przekonanie, źe przekazane informacje poz
wolą na zrozumienie stanowiska zajętego przez nasz 
Związek w tej sprawie. Jeśli zainteresowanym wydadzą 

się one niepełne lub niejasne, chętnie umożliwimy wgląd 
do pełnej dokumentacji w Komisji Zaktadowej.

Za Komisję Zakładową 
Andrzej Sobański

Moim zdaniem:
W kolumnie 'Moim zdanierrf udostępniamy łamy 

wszystkim członkom i sympatykom Związku, dla pre
zentacji własnych poglądów na temat Związku, Uczel
ni oraz wszelkich spraw nurtujących środowisko.

Serdecznie zapraszamy do współpracy.

Redaguje:
Sekcja Informacji 
Komisji Zakładowej 
NSZZ 'Solidarność" 
Politechniki Śląskiej


